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PROTOKÓŁ NR XV/2022 

z XV sesji Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim VI kadencji 

z dnia 20 grudnia 2022 r. 

Rozpoczęcie: 09.00    Zakończenie: 10:33 

 

Obrady rozpoczęto od wysłuchania Hymnu Rzeczypospolitej Polskiej. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady otworzył obrady XV sesji Rady Powiatu VI kadencji   

w 2022 r. informując, iż sesja zwołana została na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca                

1998 r.  o samorządzie powiatowym (t. j. Dz. U. z 2022 r., poz. 1526). Następnie stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 14 radnych, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek. (zał. do protokołu).  

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad. Dodatkowo wskazał,                     

iż w porządku obrad, w pkt. 5.3 wystąpił błąd pisarski w nazewnictwie projektu uchwały, polegający na 

tym, iż zamiast zdania „zbycia nieruchomości”, co jest prawidłowe, było „nabycia nieruchomości”. 

Powyższe poprawione zostanie w wyniku omyłki pisarskiej, bez konieczności głosowania, gdyż sam 

przedstawiony projekt uchwały jest prawidłowy.  

Jednocześnie Przewodniczący Rady wskazał, iż wpłynął wniosek Zarządu Powiatu w sprawie 

wprowadzenia zmian do porządku obrad i poprosił Starostę o przedstawienie tych zmian. 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski poinformował, iż wnioskiem Zarządu Powiatu wnosi                      

o wprowadzenie do porządku obrad dwóch dodatkowych projektów uchwał w sprawie: 

 

- zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2022 rok. 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2022-2040. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi. Nie zgłoszono, zatem 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad wprowadzeniem do porządku obrad dwóch dodatkowych 

projektów uchwał w sprawie: 

 

- zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2022 rok. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek. 

 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2022-2040. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek. 
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Następnie Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad porządkiem obrad po zmianach. 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek. 

Porządek został przyjęty.  

2.  Przyjęcie protokołu z sesji: XIV z dnia 30 listopada 2022 r. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady przypomniał, iż zgodnie z zapisami Statutu, protokół 

został wyłożony do wglądu w biurze rady. Jednocześnie zapytał: 

Czy są uwagi do protokołu z sesji XIV z dnia 30 listopada 2022 r.? 

Nie wniesiono.  

Protokół został przyjęty.  

 

3. Odczytanie przez Radnego interpelacji i zapytań składanych na piśmie podczas sesji. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z obecnych Radnych składa 

interpelacje.   

Brak 

4. Przedstawienie informacji nt. zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie zimowym 

2022/2023. - (załącznik do protokołu) 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, poinformował, iż temat wynika z planu pracy Rady 

Powiatu na IV kwartał br. Jednocześnie zapytał, czy w stosunku do roku poprzedniego, uległo coś 

zmianie. 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż drogi utrzymywane są własnymi siłami, 

jednak, gdy zachodzi potrzeba wspieramy się firmą zewnętrzną, tak jest zaplanowane zarówno na rok 

obecny jak i na przyszły. Starosta dodał, iż wzrosły koszty np. paliwa, w związku z czym środki 

finansowe jakie trzeba będzie ponieść będą zdecydowanie wyższe. Starosta wspomniał, iż zima 

pojawiła się już w grudniu i  niewiadomo  jak będzie w styczniu i lutym następnego roku. 

Najważniejszym jest, by utrzymać drogi w standardzie nie gorszym, a nawet lepszym.  

Następnie Przewodniczący zapytał Radnych, czy są inne pytania  do przedstawionego dokumentu? 

Brak. Informacja została przyjęta.  

5. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

5.1 wyrażenia zgody na nabycie w drodze zakupu nieruchomości na własność Powiatu 

Nowodworskiego (nr działek 156/3 i 156/4 obręb Lubieszewo). - przedstawia Pan Jacek Gross, 

Starosta Nowodworski. (załącznik do protokołu) 
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Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, przedstawił projekt uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek. 

Uchwała została podjęta.  

5.2 wyrażenia zgody na nabycie w drodze zakupu nieruchomości na własność Powiatu 

Nowodworskiego (nr działki 221/1 w Rybinie). - przedstawia Pan Jacek Gross, Starosta 

Nowodworski. (załącznik do protokołu) 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, przedstawił projekt uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek. 

Uchwała została podjęta.  

5.3 wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Nowodworskiego 

(nr działek 116/2, 116/3, 116/4, 116/5 obręb 0004 Nowy Dwór Gdański). - przedstawia Pan 

Jacek Gross, Starosta Nowodworski. (załącznik do protokołu) 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, przedstawił projekt uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek. 

Uchwała została podjęta.  

5.4 wyrażenia zgody na bezprzetargowe użyczenie pomieszczenia o powierzchni 11,7 m
2 
                   

w budynku Starostwa Powiatowego w Nowym Dworze Gdańskim przy ul. gen. Władysława 

Sikorskiego 23 na okres 3 lat na prowadzenie pracowni bibliotecznej oraz gabinetu 

dyrektora Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy Nowy Dwór Gdański. - przedstawia Pan Jacek 

Gross, Starosta Nowodworski. (załącznik do protokołu) 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, przedstawił projekt uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek. 

Uchwała została podjęta.  
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5.5 zatwierdzenia planu pracy Komisji Budżetowo - Samorządowej na 2023 r. - przedstawia Pan 

Mirosław Molski, Przewodniczący Komisji Budżetowo – Samorządowej. (załącznik                        

do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski, poprosił Pana Mirosława Molskiego, 

Przewodniczącego Komisji Budżetowo - Samorządowej  o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Pan Mirosław Molski, Przewodniczący Komisji Budżetowo - Samorządowej, przedstawił 

dokument. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek. 

Uchwała została podjęta.  

5.6 zatwierdzenia planu pracy Komisji Oświatowo - Społecznej na 2023 r. - przedstawia Pani 

Dorota Chojna, Przewodnicząca Komisji Oświatowo – Społecznej. (załącznik do protokołu) 

Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski, poprosił Panią Dorotę Chojnę, Przewodniczącą 

Komisji Oświatowo - Społecznej o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Pani Dorota Chojna, Przewodnicząca Komisji Oświatowo - Społecznej omówiła dokument. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek. 

Uchwała została podjęta.  

5.7 zmiany uchwały Nr IV/16/2022 Rady Powiatu w Nowym Dworze Gdańskim z dnia 29 marca 

2022 r. w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2022 r. - przedstawia Pan Jacek Gross, Starosta 

Nowodworski. (załącznik do protokołu) 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, przedstawił projekt uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek. 

 

Uchwała została podjęta.  
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5.8 zmiany budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2022 rok. - przedstawia Pani Barbara 

Kamińska, Skarbnik Powiatu. (załącznik do protokołu) 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, przedstawiła projekt uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek. 

Uchwała została podjęta.  

 

5.8 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2022-2040. - 

przedstawia Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu. (załącznik do protokołu) 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, przedstawiła projekt uchwały.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Powiatu Robert Ciżmowski zapytał o uwagi. Nie zgłoszono. 

Wobec powyższego poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek. 

Uchwała została podjęta.  

6. Budżet Powiatu Nowodworskiego na 2023 r. oraz Wieloletnia Prognoza Finansowa Powiatu 

Nowodworskiego na lata 2023 – 2040. 

6.1 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Nowodworskiego na lata  2023-2040 (zał. do protokołu) 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady Powiatu prosi Pana Starostę o odczytanie projektu 

uchwały. 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski upoważnia Panią Skarbnik do odczytania projektu 

uchwały. 

9.35 – Pan Jacek Gross - wyszedł 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu odczytała treść projektu uchwały oraz treść uchwały 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku Nr 208/p120/F/III/22 z dnia 2 grudnia 2022 r. w sprawie 

opinii o projekcie uchwały o Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Nowodworskiego na lata 2023 

– 2040.  

9.40 – Pan Jacek Gross - wrócił 

Następnie Przewodniczący zapytał o uwagi. Nie zgłoszono wobec czego zarządził głosowanie: 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek. 

Uchwała została podjęta.  



6 

 

 

6.2  Procedura uchwalenia Budżetu Powiatu Nowodworskiego na 2023 r. 

6.2.1 odczytanie projektu uchwały budżetowej na 2023 r. (zał. do protokołu);  

Pan Robert Ciżmowski Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Pana Starostę o odczytanie 

projektu uchwały. 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski upoważnia do powyższego Skarbnika Powiatu. 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu odczytała treść uchwały w sprawie budżetu na 2023 r. 

6.2.2 odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie projektu (zał. do protokołu).  

Pan Robert Ciżmowski Przewodniczący Rady Powiatu prosi Pana Starostę o odczytanie opinii RIO 

w sprawie projektu uchwały. 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski upoważnia Panią Skarbnik do odczytania opinii. 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu odczytała treść uchwały Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Gdańsku Nr 209/p120/P/III/22 z dnia 2 grudnia 2022 r. w sprawie opinii o projekcie 

uchwały budżetowej powiatu nowodworskiego na 2023 rok oraz możliwości sfinansowania deficytu 

budżetu. 

6.2.3 odczytanie opinii zawierającej wnioski Stałych Komisji Rady (zał. do protokołu).  

Pan Robert Ciżmowski Przewodniczący Rady Powiatu poprosił Przewodniczących Komisji                           

o przedstawienie swoich stanowisk. 

 

Komisja Budżetowo – Samorządowa 

Pan Mirosław Molski, Przewodniczący Komisji Budżetowo – Samorządowej poinformował,                    

iż Komisja Budżetowo – Samorządowa pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na rok 2023. 

 

Komisja Oświatowo - Społeczna 

Pani Dorota Chojna, Przewodniczący Komisji Oświatowo - Społecznej poinformowała, iż Komisji 

Oświatowo - Społeczna również  pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu Powiatu na rok 2023.  

 

6.2.4 odczytanie stanowiska Zarządu Powiatu w sprawie wniosków komisji;  

 

Pan Robert Ciżmowski Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, iż w związku z brakiem 

wniosków Komisji Stałych Rady Powiatu do projektu uchwały budżetowej na 2023 r., stanowisko 

Zarządu Powiatu w sprawie opinii zawierającej wnioski komisji jest bezpodstawne.  

 

6.2.5 dyskusja nad wniesionymi wnioskami i ich przegłosowanie;  

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady Powiatu poprosił o dyskusję w sprawie projektu 

budżetu na 2023 rok. 
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9.50 – Pan Andrzej Sobociński wyszedł 

 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, poinformował, iż oprócz absolutorium, to właśnie 

uchwała budżetowa jest ważnym dokumentem w danym roku, gdyż określa kierunki i strategię 

finansową. Starosta dodał, że każdy budżet jest ciężki, obecny również, biorąc pod uwagę sytuację                 

w Polsce i na świecie. Bardzo wysoka inflacja skutkuje wzrostem wszystkich cen, chociażby wzrost 

cen paliwa przekłada się na wszystko. W związku z powyższym również i pracownicy starostwa,               

jak i  placówek powiatowych oczekują wzrostu wynagrodzeń. Starosta poinformował, iż w budżecie     

na przyszły rok zaplanowano ok. 16% podwyżki wynagrodzenia, co wydaje się dużo, jednak biorąc 

pod uwagę wzrost inflacji, jest to tylko podwyżka inflacyjna, jak również i maksymalna, jaką mogliśmy 

dać. Starosta dodał, iż Zarząd Powiatu zaplanował wskazane podwyżki, biorąc pod uwagę sytuację 

budżetu i sugestię Przewodniczącego Rady. Starosta poinformował, iż  podstawą każdego budżetu  

są inwestycje, w związku z czym planowane jest w roku przyszłym przeznaczyć na inwestycje ponad 

31% planowanych wydatków. Starosta wskazał, iż dofinansowanie pochodzi z różnych programów                

i projektów, czasami są to bardzo różne źródła: dofinansowania gmin, udział własny, pożyczki, 

dodatkowe środki wojewody, jak również środki z Polskiego Ładu, z czego udało się uzbierać kwotę 

ponad 25,5 mln zł.  Z najważniejszych inwestycji można wymienić: drogi powiatowe w czterech 

gminach, Pomorskie Trasy Rowerowe - droga Rybina – Jantar, z Pętli Żuławskiej kończymy most, 

Polski Ład - przebudowa SOSW, przebudowa starostwa, którą planujemy rozpocząć oraz droga 

2328G Stróża – Mikoszewo – planowane przeznaczenie kwoty 3 mln zł na projekt. Starosta dodał,                    

iż budżet jest trudny, jednak z posiadanych informacji wynika, że możemy być spokojni jeśli chodzi                 

o sfinansowanie deficytu.  

 

9.56 – Pan Andrzej Sobociński wrócił 

 

Pan Mirosław Molski, Radny, wskazał, iż budżet na nowy rok zasługuje na wyróżnienie i pochwałę. 

Bez względu na to, że jest dużo mniejszy niż potrzeby, to w swej kwocie zawiera aż 30% udziału                  

w inwestycjach, co jest niesamowicie istotne w działaniu przyszłościowym. Radny dodał,                       

iż zadowolony jest ze wspólnego udziału w inwestycjach gmin z powiatu nowodworskiego, gdyż jest     

to realizacja tych celów, które znajdują uznanie również w samorządach. Jednocześnie wskazał,                  

iż w ostatnim akapicie odczytanej opinii RIO jest zapis, by zachować szczególną ostrożność przy 

planowaniu przychodów, gdyż kwota przychodów nie jest do końca potwierdzona i jest kwotą 

przewidywaną.  Radny podsumował, iż zakładany jest budżet dużo mniejszy niż potrzeby, ale należy 

obserwować przychody, które mogą się w ciągu roku zmieniać. Radny dodał, iż musimy wykazać 

pewną czujność.  

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady Powiatu, przytoczył wskazany przez Radnego 

akapit w opinii RIO i jednocześnie zapytał Panią Skarbnik, czy zachowana została w budżecie 

wskazana ostrożność? 
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Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, odpowiedziała, iż nie ma żadnego niebezpieczeństwa, 

środki są na koncie i jak najbardziej można będzie z  nich korzystać.  

 

10.03 – Pan Marcin Głowacki wyszedł 

 

Pan Stanisław Juszczyk, Radny, wskazał, iż przygotowanie budżetu jest ogromnym wyzwaniem, jak 

również wysiłkiem całego Zarządu Powiatu, a w szczególności Pani Skarbnik. Radny dodał, iż z jego 

oceny, patrząc na to co działo się w poprzednich kadencjach, obecny budżet jest prorozwojowy. 

Radny wskazał na wysoki odsetek w zadaniach inwestycyjnych, jak również sam charakter tych 

inwestycji, które tak bardzo oczekiwane są przez społeczeństwo, jak drogi, mosty. Radny wspomniał 

również o placówkach oświatowych, gdzie poziom funkcjonowania jest coraz wyższy, a głównie chodzi 

o bazę. Jednocześnie wspomniał o dochodach z PIT-u i CIT-u, które zmieniły się zdecydowanie. 

Inaczej wyglądało to na początku roku, a inaczej jest dziś. Radny wierzy, iż rząd znajdzie takie 

możliwości, by ubytki z PIT-u i CIT-u, będące konsekwencją obniżenia podatków dla osób fizycznych, 

zostały zrekompensowane.  

 

10.06 – Pan Marcin Głowacki wrócił 

 

Pani Dorota Chojna, Radna jako Przewodnicząca Komisji Oświatowo – Społecznej złożyła 

podziękowania Pani Skarbnik za przygotowanie budżetu na rok 2023.  Dodatkowo podziękowała                

za to, że po raz kolejny w budżecie na rok kalendarzowy 2023, znalazły się inwestycje placówek 

oświatowych. Jednocześnie zapytała Panią Wicestarostę o pracę nad projektem w zakresie 

kształcenia zawodowego. 

 

Pani Barbara Ogrodowska, Wicestarosta Nowodworski, wskazała, iż poczynimy starania,                      

by uzyskać środki, w zakresie kształcenia zawodowego, czyli kolejne działania dotyczące placówki, 

Zespołu Szkół w Nowym Dworze Gdańskim.  

 

Pani Dorota Chojna, Radna dodała, iż bardzo cieszą takie działania, gdyż dzięki nim, placówki 

oświatowe nie będą odbiegać standardami od innych.  

 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, dodał, iż placówki oświatowe powiatu nowodworskiego 

rozwijają się nie tylko jeśli chodzi o bazę, ale również i poziom nauczania, co przekłada się na wyniki 

matur, czy zdawalność egzaminów zawodowych, jednak jeszcze jest sporo do zrobienia                             

we wskazanej kwestii.   

 

Pan Andrzej Sobociński, Radny wskazał, iż pierwsza konstrukcja budżetu składa się głównie                       

z życzeń. Wszystkie wnioski są ważne, jednak wykonuje się tyle, na ile wystarczy środków. Radny 

patrzy na konstrukcję w ten sposób, iż nie można się wyprzedać całkowicie. W obecnym roku była 

dobra koniunktura i można było sprzedać więcej działek, ale zawsze trzeba posiadać majątek,                    

by skonstruować budżet. Należy również umiejętnie gospodarować zasobami mienia. Radny jest 
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zdania, iż to co jest zaplanowane w budżecie, to będzie zrealizowane, ale gorzej wyglądać będzie 

konstrukcja kolejnego budżetu, patrząc na sytuację, jaka panuje w Polsce i na świecie. Koniunktura 

inflacyjna dotknęła powiat nowodworski w ostatnim kwartale bieżącego roku, a możliwe, że dopiero się 

nasili. Radny stwierdził, że ciężko jest konstruować budżet, wiedząc, że trzeba go zrealizować.  

 

Pani Barbara Kamińska, Skarbnik Powiatu, podziękowała za miłe słowa, dodając, iż na jej pracę 

składa się grono innych osób, m.in. dyrektorzy jednostek. Pani Skarbnik podziękowała także 

Zarządowi Powiatu za wsparcie.  

 

6.2.6 głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na rok 2023. 

 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad budżetem na rok 2023.  

 

Głosowanie: 14 za, 1 nieobecny – Pan H. Ząbek. 

Uchwała została podjęta.  

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, pogratulował przyjęcia budżetu.  

 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, podziękował za przyjęcie budżetu na kolejny rok.  

 

7. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu między sesjami. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, zapytał o spotkanie Pani Wicestarosty, Sekretarza 

Powiatu, Kierownika Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych oraz Dyrektora Zespołu Szkół w sprawie 

konkursu na opracowanie koncepcji rozwoju szkolnictwa zawodowego.  

Pani Barbara Ogrodowska, Wicestarosta Nowodworski, odpowiedziała, iż jest to na razie pierwszy 

etap, w którym czynione będą starania o pozyskanie kolejnych środków finansowych dedykowanych 

kształceniu zawodowemu, a konkurencja jest duża. Pani Wicestarosta dodała, iż należy sobie zdawać 

sprawę, że środków finansowych jest dużo mniej, niż było poprzednim razem. Powyższe dotyczyć 

będzie doposażenia, jak i kontynuowania tego, co w placówkach zostało zrobione. Dodatkowo będzie 

to szeroko pojęta innowacja również w kwestii kierunków kształcenia w placówkach powiatu 

nowodworskiego. Pani Wicestarosta dodała, iż na początku roku wyznaczone zostanie spotkanie 

dotyczące tej koncepcji, przygotowujemy się do tego. Będzie to kolejne spotkanie z wielu,                           

by zawalczyć o te środki. Jednocześnie ponownie wskazała na dużą konkurencję, gdyż placówek 

kształcenia zawodowego w województwie pomorskim jest bardzo dużo i wszystkie powiaty biorą 

udział w konkursie. Pani Wicestarosta dodała również, iż koncepcja dotyczyć będzie określonych 

branż wiodących dla poszczególnych placówek na terenie danego powiatu. W przypadku powiatu 

nowodworskiego funkcjonuje jedna placówka kształcenia zawodowego, natomiast w innych powiatach 

jest ich kilka i chodzi o to, by wspierać się wzajemnie, nie tworząc konkurencji, by zasadnym było 

dofinansowywanie, czy tworzenie pracowni integracyjnych dla określonych branż i kierunków. Branże 

zostały nakreślone, jednak próbujemy się odnaleźć w branży, która nie była wyartykułowana                           

na początku, a wskazana jako uzupełniająca, jednak z racji tego w jaki sposób funkcjonuje powiat 
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nowodworski zarówno branża turystyczna, jak i ekonomiczna jest branżą bardzo istotną. Pani 

Wicestarosta dodała, iż spróbujemy  zawalczyć i zobaczymy co będzie.  

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, zapytał o decyzję Zarządu Powiatu dotyczącą 

zgłoszenia w ramach naboru do Rządowego Programu Odbudowy Zabytków  dwóch obiektów: 

budynek starostwa i budynek Liceum Ogólnokształcącego. 

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, odpowiedział, iż jest dofinansowanie z Polskiego Ładu     

na budynek Powiatowego Urzędu Pracy i budynek Liceum Ogólnokształcącego. Jednocześnie dodał,                

iż są zalecenia konserwatorskie, które całkowicie zmieniają koncepcję. Zakres prac musi być zupełnie 

inny, a jednocześnie dużo większy i droższy. W związku z tym, iż nie uda się sfinansować i jednej            

i drugiej inwestycji, to planowane jest, by zrobić to w ten sposób, aby środki przenieść na Powiatowy 

Urząd Pracy, a w Liceum Ogólnokształcącym wykonać tylko to, co jest w miarę możliwe, czyli 

wymianę okien i ogrzewania, co też nie jest takie proste. Starosta dodał, iż zalecenie konserwatorskie 

w zakresie budynku Liceum Ogólnokształcącego dotyczy wykucia elewacji, by pozyskać starą 

oryginalną cegłę, która jest w kolorze żółtym. Wymaga to ogromnego nakładu pracy i jest kosztowne. 

Starosta wskazał, iż nie zostanie to wykonane z tych środków, które posiadamy, dlatego to jest ten 

budynek, który chcemy zgłosić, jako pierwszy, a drugi to budynek starostwa powiatowego, by wykonać 

etap, który jest zaplanowany. Starosta wskazał, iż czynione będą starania, by te środki uzyskać                    

i zrealizować. Jednocześnie wskazał, iż konserwator wychodzi z założenia, że w przypadku zabytków 

koszty nie są najważniejsze, a najistotniejszym jest odtworzenie zabytku w jego oryginalnym kształcie, 

co jest często trudne, a nawet niemożliwe i na pewno kosztowne.  

8. Odczytanie przez Przewodniczącego Rady Powiatu interpelacji i zapytań Radnych złożonych  

między sesjami. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, poinformował, iż nie złożono żadnych interpelacji                 

i zapytań między sesjami. 

9. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, poprosił o składanie wniosków i oświadczeń. 

 

Brak.  

 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady, poinformował, iż wpłynęło pismo z Ministerstwa 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego o przyznanej dotacji w wysokości 433 000, 00 zł, przeznaczonej               

na pokrycie kosztów zadania pn. „Drewnica, drewniany  wiatrak koźlak (1718r.): prace 

konserwatorskie i remont konstrukcji drewnianych podwalin i kozła.” Następnie Przewodniczący Rady 

złożył życzenia wszystkim obecnym na sesji, pracownikom starostwa i przedstawicielom wszystkich 

jednostek, gościom i mieszkańcom,  życząc zdrowych, radosnych, pogodnych i rodzinnych Świąt 

Bożego Narodzenia, a na Nowy Rok zdrowia i pokoju. Wesołych Świąt i Szczęśliwego Nowego Roku.  

Pan Jacek Gross, Starosta Nowodworski, dołączył się do złożonych przez Przewodniczącego Rady 

życzeń. Dodatkowo życzył sobie i pracownikom satysfakcji z wykonywanej pracy, gdyż jest                     
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to najistotniejsze i stanowi motor napędowy do wykonywania czegoś więcej i jeszcze lepiej. Starosta 

wskazał, iż ważny jest wizerunek starostwa powiatowego, który się poprawia. Jednocześnie jest 

zdania, iż Rada Powiatu prezentuje się godnie i jest to zauważalne.  

Pan Andrzej Sobociński, Radny podziękował wszystkim zaangażowanym w organizację Wigilii 

Powiatowej, pracownikom starostwa, szkołom, serdeczne dzięki.  

10. Zakończenie obrad. 

Pan Robert Ciżmowski, Przewodniczący Rady Powiatu zamknął obrady Rady Powiatu w Nowym 

Dworze Gdańskim. 

                                                                                                                                                                              

Protokołowała: R. Kamińska                                                       

                                                                                 Przewodniczący Rady 

                                                                               ( - ) 

                                                                                Robert Ciżmowski 

 


